
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. március 13-án 

17.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásán. 

 

 

Helye: Pétfürdői Közösségi Ház és Könyvtár emeleti tanácsterme 

 

 

Jelen vannak:  Béni Norbert    polgármester 

Miskolczi Ferenc       alpolgármester 

 

Fenyő Tibor    képviselő 

Molnár Gyula László   képviselő 

Nagyné Szigeti Mária   képviselő 

 

   Szabóné Czifra Melinda   jegyző  

 

 

Nem volt jelen: Dombi Norbert          képviselő  

Tordai Levente          képviselő 

 

 

Meghívottak:  A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

10/2015.(IV.30.) önkormányzati rendelet 13. § (4) bekezdésében 

foglaltak szerint.  

   

 

Meghívottak közül megjelent:   

Nagy Ottó Pétkomm Kft. ügyvezetője 

Lujber Tibor Polgárőrség elnöke 

Gelencsér István Humán Bizottság tagja 

Németh Viktor Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság tagja 

5 fő a lakosság részéről 

  

 

A jegyzőkönyvet Negyela Beáta vezeti. 

 

 

Béni Norbert polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit a mai közmeghallgatáson. 

Megállapítom, hogy a Képviselő-testületből 4 fő és a polgármester, összesen 5 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. Ismertetném a napirendet. Ezután vegyes ügyek keretében a lakók 

feltehetik kérdéseiket. A mai közmeghallgatás kötelező és egyetlen napirendje van, a 

költségvetés. Aki a közmeghallgatás javasolt napirendjét elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 5 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a következő napirendet: 
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Napirend: 

 

1.) Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának 2025. évi költségvetése   

Előadó: Béni Norbert polgármester 

 

 

N a p i r e n d   t á r g y a l á s a : 

 

 

1.) Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának 2025. évi költségvetése   

 

 

Béni Norbert polgármester: Prezentáción keresztül mutatja be Pétfürdő Nagyközség 

Önkormányzatának 2025. évi költségvetését. (A prezentáció a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)  

Kérdés, hozzászólás? 

 

Fenyő Tibor képviselő: A fennmaradó 100 millió forint ezekkel a módosításokkal, 

intézkedésekkel reális, hogy még be tudjuk hozni? 

 

Béni Norbert polgármester: Igen, véleményem szerint összeszedhető az idén, és akkor a 

szolidaritási adó fedezve lenne az adóbevételeinkből.  

 

Fenyő Tibor képviselő: Onnantól lehet újraépítkezni.  

 

Béni Norbert polgármester: A maradvány összegek minden évben felhasználhatók a 

beruházásainkra, illetve, ha többet tudnánk összeszedni, akkor tudnánk garantált beruházásokat 

csinálni.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Annyi látszott a polgármester úr beszámolójából, hogy ez 

az év a megszorítások éve Pétfürdőn. Ilyen mérvű megszorítás Pétfürdőn még nem volt, nem is 

igen beszéltünk róla, és nem használjuk ezt a kifejezést, de ez az. A covid idején, amikor az 

energiaárak az egekbe szöktek, akkor kellett szigorú takarékossági intézkedéseket bevezetni, 

de ilyen mérvű megszorítás, ami minden területet érint, még nem volt.  

Ha a településünkön lévő adófizető ipari létesítmények adója itt maradna, továbbra sem lenne 

semmi gondunk, csak most olyan a kormányzati politika, hogy elvonja. A grafikonból látszik, 

hogy milyen óriási mértékben emelkedett az elmúlt 10 évben ez a szolidaritási adó, ami azelőtt 

nem is volt. Akkor bevezették szolidan és ez egyre magasabb lett és úgy néz ki, hogy tartósan 

marad 300 millió forint felett.  

Pétfürdőnek eddig meglehetősen jó volt a költségvetési helyzete, az elmúlt 20 évben nagyon 

sok beruházást meg tudtunk valósítani. Pétfürdő fejlődött, mindenre jutott pénz, elég nagy volt 

a szociális háló, sokat áldozunk kultúrára, sportra, és ezek egyre szűkülnek. Egy új korszak 

kezdődik és a bőség korszaka végetért. Jön a szűk esztendő. Meg tudunk élni, Pétfürdő fog 

működni, de szűkebben, meg kell húzni a nadrágszíjat.  

 

Béni Norbert polgármester: Egy év volt, amikor visszavontunk, ha jól emlékszem 200 millió 

forintnyi beruházást év végén, hogy egyensúlyba maradjon a költségvetés.  

Ami kimaradt még az előző felsorolásomból, a beruházások egy részét idén fedezni tudjuk majd 

a versenyképes járások programból. A járás 8 települése 250 millió forinton fog osztozni. Ez 

nem osztozás, mert minimum három település kell, hogy egy a program elinduljon. Nálunk van, 

hogy mind a 8 benne van. Ebből a 250 millió forintból fogunk néhány beruházást megvalósítani. 
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A tegnapi egyeztetésen felmerült még 250 millió forintnyi lehetséges pénzösszeg. A 

beruházásainkat, amiket nem tudtunk elindítani, azokat, ha össze tudjuk szedni úgy, hogy ha 

más településen hasonló igények vannak, akkor ebből a programból fedezni tudjuk.  

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Kicsit konkrétabban? 

 

Béni Norbert polgármester: Tegnap felmerült a szolgálati lakás felújítása. Nálunk van például 

az Ady Endre utcában egy kétszintes családi ház, ami felújításra megérett, és szinte az összes 

település jelezte, hogy náluk is van ilyen igény. Felmerült egy olyan gondolat, hogy a 

közvilágításunk 30 millió forintba kerül, de csak 15 millió forintot finanszíroz az állam, 

Tiborral beszélgettünk róla, hogy mi lenne, ha energiatakarékosabb lámpatestekre cserélnénk. 

Vannak települések, ahol már elindult ez más programban, de ott nem lehet teljesen 

megvalósítani, így valószínűleg össze tudnánk hozni a lámpatestek egy részének a cseréjét 

ebből a programból. Vannak közös pontok, muszáj is, hogy legyen, mert ahogy mondtam három 

településnek minimum kell lenni.  

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Nem együtt kell, hanem mindenki ugyanazt szeretné csinálni 

a saját maga területén.  

 

Fenyő Tibor képviselő: Közös célokat kell keresni.  

 

Béni Norbert polgármester: Igen, és akkor arra lehet igényelni.  

 

Fenyő Tibor képviselő: Arról lehet tudni, hogy milyen arányban osztanák ezeket a 

támogatásokat vagy egységesen kapna mindegyik település? 

 

Béni Norbert polgármester: Közösen fogjuk beadni a pályázatokat, meg lesz jelölve az 

összeg, amire pályázunk és utána döntenek.   

 

Pétfürdői lakos: Lehet tudni, hogy melyik települések? 

 

Béni Norbert polgármester: A járás települései: Jásd, Tés, Várpalota, Öskü, Ősi, Berhida, 

Vilonya és mi. 

A versenyképes járások program egy részét a szakrendelések fenntartására fogjuk felhasználni. 

Várpalotán Dancsó doktornő nyugdíjba megy. 1999 óta rendezte a szakrendeléseket és most 

Várpalotán egy intézményen belül át lesznek véve tőle a szakrendelések. Továbbra is lehet majd 

menni a szakrendelésekre.  

 

Pétfürdői lakos: A jutalmak megvonását mennyire gondoljátok jónak? Pont a kisebb pénzű 

dolgozóknak okoz problémát jobban. A dologi kiadásokat nem láttam a diagrammon, hogy 

annyival csökkent volna, hogy ennek lenne értelme. Nem lehetne azon húzni egy vonalat? 

Tudom, hogy nem lehet előre kiszámolni, hogy mennyi fénymásolópapír kell, meg toner, stb., 

de ott is lehetne húzni egy vonalat, hogy vigyük már azt lejjebb. 

 

Béni Norbert polgármester: Körülbelül azt mondod, amit nekem mondtak körülbelül 20 évvel 

ezelőtt, hogy itt van 50 kg liszt, süssél belőle 300 db kürtőskalácsot, bár a recept szerint csak 

200-ra elég. Kevesebb papírt vegyünk, de ha igény van rá, akkor nyomtassunk még is csak 

ugyanannyit. Bármire mondhatjuk. Van olyan intézmény, ahol a szakmai anyagot nem a 

dolgozónak veszik, hanem a gyerekeknek.   

A dologi kiadásban benne van a víz, gáz, villany, fűtés. 
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Pétfürdői lakos: Az előbb ott volt, hogy energiatakarékos, lekapcsoljuk a villanyt, ott a 

napelem.  

 

Béni Norbert polgármester: Napelemek jelenleg is használatban vannak. Az óvoda 500 

forintos havi díjat fizet, a bölcsőde meg 128 forintot. Ahol lehet, ott mindenhol takarékosság 

lesz. A dologi kiadásoknál nem húztunk ilyet, hogy minden intézmény menjen 15-20 millió 

forint, vagy bármilyen összeg alá. Viszont el kezdenek takarékoskodni, a megtakarított pénz 

jövőre bekerül a maradványba és azt fel fogjuk tudni használni.  

Visszatérve a jutalomra, az mindig is úgy volt meghatározva, ahogy a cafetéria is, hogy adható. 

Ez benne is volt a rendeletben, hogy amíg tudja az önkormányzat adni, addig fogja adni.  

 

Pétfürdői lakos: Értettétek, amire gondoltam, hogy az alacsonyabb fizetéssel rendelkezőknek 

fáj jobban.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Nehéz kérdés ez, mert a dologi kiadásokat, ha nagyon el 

kezdnénk csökkenteni, akkor az minden Pétfürdői lakosnak mellbevágó lenne, mert máshogy 

nem tudod csökkenteni, csakhogy a színvonal csökken. Az óvodában nem lenne annyi játék, 

színes filctoll, ilyenekre kell gondolni, ezt annyira nem szeretnénk. Szerintem most is az 

intézményvezetők figyelik, hogy hol lehet csökkenteni. Mindenki tanulja ezt a helyzetet, mert 

tényleg nem volt ilyen helyzet.  

A jutalmat, a cafetériát, illetve a magasabb összegű cafetériát – és azoknak, akiknek nem 

kötelező, adtunk – mindig egy évre állapítottuk meg. Pont azért, mert nem tudtuk, hogy meddig 

tartható ez a dolog.  

Úgy gondolom, hogy még mindig nincsnek olyan rossz helyzetben a Pétfürdőn dolgozó 

közalkalmazottak, köztisztviselők, mint esetleg más szegényebb településeken. Az biztos, hogy 

megszoktak egy magasabb színvonalat, most nehéz lesz. Szerintem minden képviselő 

polgármester úrral azon fogunk dolgozni, hogy teremtsünk olyan bevételi forrásokat, 

próbáljunk valamilyen szinten a lehetőségekhez képest kompenzálni.  

Ez egy elinduló folyamat, támogatóan kell hozzáállni, aztán majd meglátjuk mit hozunk ki 

belőle. 

Másik dolog. Ha jól értettem polgármester úr a versenyképes járások programban 250 millió 

forint a szétosztható összeg.  

 

Béni Norbert polgármester: Így van.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Ha jól értettem, akkor úgy néz ki, hogy ehhez mi 50 millió 

forinttal fogunk hozzájárulni.  

 

Béni Norbert polgármester: Ezek előzetes kalkulációk.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Szétosztjuk nyolc felé az alap 250 millió forintot, akkor az 

31.250 ezer forintra jön ki. Ha úgy nézzük, akkor ehhez is vastagon hozzájárulunk. Jó lenne, 

hogyha sikerülne olyan dolgokat kiszedni, ami nekünk is jó. Amit én látok, hogy egyelőre a 

településen belül, ha lennének komolyabb úthibák, vagy fejlesztendő dolgok, arra most nincs 

pénz, de majd dolgozunk rajta.  

 

Béni Norbert polgármester: Az úthibákra szerintem lesz pénz. A fejlesztéseket visszafogtuk.  

 

Molnár Gyula László képviselő: A közlekedési koncepciót, amit megálmodtunk, arra nem. 
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Béni Norbert polgármester: A versenyképes járásoknál nem lehet a 250 milliót nyolccal 

osztani. Például, ha szeretnének egy köztéri kamerarendszert, ugye nekünk van. A 8 település 

mindegyike rábólintott, hogy legyen közterületi kamerarendszer Veszprémi központtal. 

Viszont valószínűleg hozzánk nem annyi kamera fog kerülni, mint mondjuk Tésre, mivel 

nagyobbak vagyunk. A településekből adódó aránytalanság felmerül. Hozzánk mondjuk 8 

kamera kerül, Tésre meg 4. Nem lehet ezt így elosztani.  

Mondhatnám a szakrendelésekkel kapcsolatos kiegészítő összegeket. A központi 

finanszírozásból a szakrendeléseket nem lehet fenntartani. A versenyképes járások programból 

tervezzük ezt a kiegészítő összeget előteremteni. Ha ez nem így lenne, akkor lakosságszám 

arányában kellene. Itt is az összeg 2-3-szorosa lehet egy kisebb településhez képest.  

 

Molnár Gyula László képviselő: A szakrendelések költségeit a megváltozott körülmények 

között tudjuk, hogy összesen mennyi évente vagy havonta? 

 

Béni Norbert polgármester: Pontos összeg van, de fejből nem tudom megmondani. 

Megközelítőt mondtak, 20-40 millió forint között kell évente hozzájárulni.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Nem olyan sok.  

 

Béni Norbert polgármester: Ez sem igaz így. Nekünk lehet, hogy nem olyan sok a ránk eső 

rész, viszont a kisebb településeknek sok.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: A Zsoltnak mondom, hogy az intézményeknek van egy 

dologi költségvetése minden évben, és az utóbbi 10 évre visszamenőleg megnézve mindig a 

tervezet alatt teljesítettek. Nem költötték el a pénzt, tehát takarékoskodtak eddig is, ezután meg 

még jobban fognak.  

Ami a versenyképes járásokat illeti, a várpalotai járásban a legtöbb szolidaritási adót biztos, 

hogy Pétfürdő fizeti. Várpalota 90 milliót, Berhida 30 milliót. Miről van szó? Ez a 300 millió 

forint eddig itt maradt Pétfürdőn, most befizetjük a pénzt és szétterítik a kistérségben. Ez a 

kormányzati politika most.  

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: De most vissza tudunk valamennyit igényelni.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Valamennyit igen, de az jóval kevesebb, mint amennyit 

elvonnak tőlünk.  

 

Pétfürdői lakos: Nem arra akartam kihegyezni, hogy az intézmények mindenképpen 

megszorítást csináljanak, csak plusz figyelemfelkeltés, de ezek szerint működik. Értem, hogy 

nincs és abból nehéz, a másik oldalt már elmondtam. Köszönöm a választ.  

 

Béni Norbert polgármester: A versenyképes járásokkal kapcsolatban van egy zöld energiás 

projektötlet is, ami kifejezetten napelemekre szól, így a dologi kiadások ott is csökkenthetőek 

lesznek. Nálunk is vannak még intézmények, például az orvosi rendelő, ahol nincs napelem és 

a villamosenergia számláját lehetne csökkenteni.  

 

Fenyő Tibor képviselő: Csak napelemes rendszerben gondolkodnak? 

 

Béni Norbert polgármester: Nincs kifejezetten így meghatározva. Ennyi lesz a 

meghatározásban, hogy zöld energia. 
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Fenyő Tibor képviselő: Akár a geotermikus fűtés is szóba jöhet.  

 

Béni Norbert polgármester: Akár igen.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: A napelemes energia megtakarítási rendszernek van egy 

csapdája, hogy meddig marad a szaldó rendszer? Amit egész évben megtermelnek a napelemek, 

főleg a nyári időszakban, a felhasználás meg főleg a téli időszakban lesz. Itt világítás lesz. 

Akkor sem egyenletes. Ha áttérnek a bruttó elszámolásra, akkor nem tudom, hogy fogunk 

kijönni belőle. Addig jó, amíg a szaldós rendszer van, de át akarnak térni a bruttó elszámolásra, 

akkor már nem annyira jó az energia megtakarítás szempontjából.  

 

Fenyő Tibor képviselő: Úgy tudom, hogy a szaldó elszámolás már megszűnt és az újonnan 

belépők már bruttó elszámolásban lesznek elszámolva. A szaldósoknak van 10 év kifutásuk, 

utána ők is állítólag automatikusan át fognak lépni a bruttó elszámolásba.  

 

Béni Norbert polgármester: Egyéb kérdés? Nem volt.  

A településtervezéshez sürgősen várjuk a lakossági és a vállalkozói igényeket, mert 

továbbítanunk kell a tervező céghez.  

 

 

A közmeghallgatáson megjelentek részéről egyéb kérdés, észrevétel, javaslat nem 

hangzott el.  

 

Béni Norbert polgármester 17.37 órakor megköszönte a részvételt és bezárta a 

közmeghallgatást.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

           Béni Norbert sk.         Szabóné Czifra Melinda sk. 

polgármester                                                       jegyző 

 


